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RADA GMINY SECEMIN 

        ul. Struga 2 

    woj. świętokrzyskie 

PROTOKÓŁ NR LI/23 

z sesji Rady Gminy Secemin odbytej w dniu 30 listopada 2023 roku 

w sali narad Urzędu Gminy w Seceminie w godzinach od 900  do 1014 

 

Sesji przewodniczył Pan Bogdan Wasik – Przewodniczący Rady Gminy 

 

W sesji udział wzięli:  

- Pan Tadeusz Piekarski – Wójt Gminy, 

- Pani Edyta Wójcik - Skarbnik Gminy, 

- Pan Dominik Stawiarz – Sekretarz Gminy, 

- Pani Joanna Barcińska – Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich, 

- Pani Małgorzata Dudek – kierownik referatu Inwestycji i Gospodarki Komunalnej, 

- Pani Teresa Stefańska – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Seceminie, 

- Pan Zbigniew Matyśkiewicz – Przewodniczący Rady Powiatu Włoszczowskiego oraz radni  

i sołtysi według załączonej listy obecności 

 

Ustawowy skład Rady Gminy – 15 radnych. 

Radnych obecnych na sesji – 12 

Radni nieobecni: 

- Mariusz Krzyżanowski 

- Katarzyna Pawlik-Kozieł 

- Rafał Włodarski 

 

Porządek obrad sesji przesłany radnym: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XLVIII sesji Rady Gminy Secemin. 

5. Przyjęcie protokołu z XLIX sesji Rady Gminy Secemin. 

6. Przyjęcie protokołu z L sesji Rady Gminy. 

7. Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami. 

8. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 
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- przyjęcia „Rocznego programu współpracy Gminy Secemin z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego  

w 2024 roku”; 

- wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości; 

- określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na terenie Gminy Secemin; 

- obniżenia średniej ceny skupu żyta jako przyjętej podstawy obliczenia podatku 

rolnego na 2024 rok na terenie gminy Secemin; 

- określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych; 

- ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników 

ochotniczych straży pożarnych oraz kandydatów na strażaków ratowników z terenu 

Gminy Secemin; 

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2023-2030; 

- zmian budżetu Gminy Secemin na 2023 rok. 

9. Wolne wnioski i informacje. 

10. Zamknięcie obrad LI sesji Rady Gminy Secemin. 

 

Streszczenie przebiegu obrad: 

Ad. 1. 

Przewodniczący Rady Gminy Secemin – Pan Bogdan Wasik otworzył  

LI sesję Rady Gminy Secemin. Powitał wszystkich obecnych na dzisiejszym posiedzeniu. 

Ad. 2. 

Przewodniczący stwierdził, że na 15 radnych zalogowało się i podpisało listę obecności  

12 radnych, a więc jest spełnione kworum i sesja jest prawomocna.  

Ad. 3. 

Następnie Przewodniczący odczytał porządek obrad sesji przesłany radnym.  

i dodał, że z tego co wie to będą zmiany do wprowadzenia do porządku obrad. 

Pan Wójt poprosił o wprowadzenie do porządku obrad dwóch projektów uchwał w sprawie: 

- podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do korzystania z pomocy społecznej 

w formie zasiłku celowego na zakup posiłku i żywności dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028; 

- określenia zasad zwrotu wydatków za pomoc rzeczową w postaci posiłku, świadczenia 

pieniężnego na zakup żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w 

domu” na lata 2024-2028; 
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Pan Przewodniczący zaproponował, aby te dwa projekty uchwał umieścić jako dwa pierwsze 

podpunkty w punkcie ósmym i poprosił o głosowanie. „Za” przyjęciem porządku obrad 

głosowało 12 radnych, „Przeciw” – 0 głosów, „Wstrzymał Się” – 0 głosów. Imienny raport 

głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Przewodniczący stwierdził przyjęcie 

porządku obrad. 

Ad. 4.  

Do protokołu z XLVIII sesji Rady Gminy uwag nie zgłoszono i przyjęto  

go jednogłośnie. Imienny raport głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. 5. 

Do protokołu z XLIX sesji Rady Gminy uwag nie zgłoszono i przyjęto  

go jednogłośnie. Imienny raport głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.6. 

Do protokołu z L sesji Rady Gminy uwag nie zgłoszono i przyjęto  

go jednogłośnie. Imienny raport głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.7. 

W punkcie tym Pan Wójt przedstawił informację z działalności między sesjami, 

a mianowicie: 

- 27.09.2023 r. odebrano po przebudowie drogę gminną Krzepin-Zagórcze o długości  

1560 metrów. Całkowity Koszt tej przebudowy wyniósł 1 110 289,58 zł, z czego 752 639,00 zł 

stanowiło dofinansowanie z Funduszu Rozwoju Dróg, 221 604,00 zł ze środków Państwowego 

Gospodarstwa Leśnego Lasy Państwowe Nadleśnictwo Koniecpol, a 56 111,00 zł to kwota 

pochodząca z budżetu gminy. W odbiorze udział wzięli przedstawiciele Lasów Państwowych 

- Nadleśniczy Nadleśnictwa Koniecpol Przemysław Grabowski, Sekretarz - Marcin Walkowicz 

oraz główny księgowy – Jarosław Jarczyński. 

- 29.09.2023 r. – dokonano odbioru końcowego i przekazania do użytkowania strategicznej 

inwestycji gminy pn. „Budowa sieci kanalizacyjnej wraz z oczyszczalnią ścieków dla 

mieszkańców miejscowości Międzylesie”. W odbiorze udział wzięli: przedstawiciele 

wykonawców budowy oczyszczalni - firmy EKOKANWOD z Nowego Korczyna, sieci 

kanalizacyjnej – Przedsiębiorstwa Budowlanego BUDOMONT z Rzeszowa, Włoszczowskich 

Zakładów Wodociągów i Kanalizacji, inspektorzy nadzoru oraz przedstawiciele samorządu 

Gminy Secemin, radni, sołtys., skarbnik, pracownicy referatu inwestycji. Całkowita wartość 

robót budowlanych wyniosła 7 835 679,00 zł, z czego 5 001 180,00 zł to koszt oczyszczalni 

ścieków, 2 834 499,00 zł – koszt sieci kanalizacyjnej, a 57 650,00 zł kosztował nadzór nad 
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powyższą inwestycją. Zadanie zostało sfinansowane z Programu Inwestycji Strategicznych 

Polski Ład w kwocie 4 855 409,00 zł, a 3 037 920,00 zł pokryła ze środków własnych Gmina 

Secemin. Oczyszczalnia na obecną chwilę ma przepustowość 60 m3 na dobę, a długość sieci 

kanalizacyjnej, z dwoma przepompowniami wynosi 1771 metrów. Jest to sieć grawitacyjna  

i tłoczna. 

- 6.10.2023 r. odbyła się uroczystość związana z obchodami Jubileuszu 50-lecia pożycia 

małżeńskiego. Dwadzieścia jeden par z terenu naszej gminy obchodziło „Złote Gody”. 

Uroczystość prowadziła zastępca kierownika Urzędu Stanu Cywilnego Pani Joanna Barcińska, 

a uczestniczyli w niej przedstawiciele samorządu i urzędu gminy. Jubilaci zostali obdarowani 

kwiatami, listami gratulacyjnymi, ale najważniejszym elementem tej uroczystości było 

udekorowanie ich przyznanym przez prezydenta Rzeczpospolitej Polskiej „Medalem za 

Długoletnie Pożycie Małżeńskie”. 

- 8.10.2023 r. w jednostce Ochotniczej Straży Pożarnej w Seceminie odbyła się uroczystość 

przekazania i poświęcenia średniego samochodu ratowniczo-gaśniczego marki VOLVO. 

Pojazd został zakupiony za kwotę 1 089 903,00 zł i został sfinansowany przez: 

- Gminę Secemin – 560 000,00 zł, 

- Krajowy System Ratowniczo-Gaśniczy- 370 000,00 zł, 

- Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej i Wojewódzki Fundusz 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  – 100 000,00 zł,  

- Urząd Marszałkowski – 40 000,00 zł,  

- wkład własny jednostki OSP Secemin - 19 903,00 zł. 

Samochód ten przyczyni się do zwiększenia możliwości operacyjnych Krajowego Systemu 

Ratowniczo-Gaśniczego nie tylko na terenie naszej, ale również i ościennych gmin. 

- 18.10.2023 r. delegacja naszej gminy w osobach: wójt, skarbnik, kierownik referatu inwestycji 

oraz prezes Włoszczowskiego Zakładu Wodociągów i Kanalizacji złożyła wizytę w gminach 

Moszczenica i Wolbórz w celu zapoznania się z technologiami zagospodarowania osadów 

pochodzących z oczyszczalni ścieków. Zapoznaliśmy się z infrastrukturą służącą do 

przetwarzania osadu na nawóz rolniczy. Wizyta służyła wykreowaniu koncepcji modernizacji 

oczyszczalni ścieków w Seceminie. Wkrótce będziemy musieli podjąć decyzję o zakresie  

i sposobie modernizacji naszej oczyszczalni tak, aby służyła większej ilości mieszkańców. 

Obecnie jej przepustowość oscyluje w przedziale 200-250 m3 na dobę, a prognozowane 

potrzeby będą wkrótce oscylować w przedziale 270-350 m3 na dobę. 
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- 19.10.2023 r. została podpisana umowa z Firmą BUDIN z Kielc na wykonanie zadania 

„Budowa sieci wodociągowej i kanalizacyjnej wraz z przyłączami na ul. Słonecznej  

w Seceminie”. Wartość tej inwestycji to 325 703,00 zł. Obecnie ta inwestycja jest na 

ukończeniu. Długość sieci kanalizacyjnej – 203,5 metra, a przyłączy wodociągowych  

85,5 metra. 

- 20.10.2023 r. odbyło się spotkanie z panem Rafałem Graczkowskim w temacie 

przygotowania wniosku jaki zamierzamy złożyć do Urzędu Marszałkowskiego na  

modernizację pomieszczeń w budynku szkolno-przedszkolnym w Żelisławicach. Planujemy 

przebudowę pomieszczeń dla dwóch oddziałów oraz przebudowę toalet. Wartość 

kosztorysowa tego zadania to ok 1 mln 200 tysięcy zł, z czego 180 tysięcy stanowić będzie 

wkład własny gminy, a dotacja z Urzędu Marszałkowskiego ponad 1 mln zł. 

- 25.10.2023 r. odbyło się spotkanie z przedstawicielem firmy BIOTECH w temacie oceny 

stanu technicznego urządzeń pracujących na oczyszczalni ścieków w Seceminie oraz 

ustalenie koncepcji jej modernizacji w celu zwiększenia jej przepustowości. 

- 30.10.2023 r. zakończyła się wymiana 11 sztuk studzienek kanalizacyjnych na ul. Kościelnej 

w Seceminie – odcinek prowadzący w kierunku cmentarza. Inwestycja ta o łącznej wartości 

167 588,00 zł była konieczna ze względu na bardzo duże napływy wód gruntowych przez 

nieszczelne studzienki. Wody gruntowe w bardzo poważny sposób zakłócają pracę 

oczyszczalni ścieków. 

- 03.11. 2023 r. podpisano umowę z firmą KAMI Pani Katarzyna Kmita z Kurzelowa na budowę 

drogi Bichniów-Lipiny. Wartość po przetargowa tej inwestycji to 473 273,00 zł. Długość 

odcinka to 1kilometr. Dofinansowanie z Urzędu Marszałkowskiego z programu zadań 

określanych w ustawie o ochronie gruntów rolnych i leśnych wyniosło 158 400,00 zł,  

a pozostała kwota ok 315 000,00 zł pochodziła z budżetu Gminy Secemin. 

- 7.11.2023 r. podpisano umowę z Małopolskim Przedsiębiorstwem Gospodarki Odpadami  

z Krakowa, która to firma wygrała przetarg na odbiór odpadów komunalnych z terenu naszej 

gminy w roku 2024. Kwota, którą zaoferowała firma z Krakowa to 854 096,00 zł brutto i była  

o 65 000,00 zł niższa od drugiej firmy, która wpłynęła na przetarg. Ta oferta zapewni nam 

najprawdopodobniej utrzymanie stawki jednostkowej przypadającej na jednego mieszkańca, 

lub ewentualnie na niewielką podwyżkę.  

- 13.11.2023 r. odbył się odbiór inwestycji pn. „Termomodernizacja budynków użyteczności 

publicznej w gminie Secemin”. Odbiór dotyczył trzech remizo-świetlic w: Bichniowie, 

Brzozowie i Czaryżu, a uczestniczyli w nim przedstawiciele wykonawcy firmy GER-BUD, 

pracownicy referatu inwestycji Urzędu Gminy oraz inspektor nadzoru. Obiekty w Kuczkowie  
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i Wałkonowach Dolnych zostały przekazane do użytkowania wcześniej, ze względu na 

umiejscowienie w nich komisji wyborczych. Obecnie kompletowana jest dokumentację w celu 

złożenia wniosków o płatności do Urzędu Marszałkowskiego. Całkowita wartość tej inwestycji 

to kwota 3 401 198,00 zł, z czego ok. 2 200 000,00 zł to środki pochodzące z Unii Europejskiej, 

a 1 200 000,00 zł to wkład własny Gminy Secemin. 

- 14.11.2023 r. odbyło się przełożenie transformatora przy oczyszczalni ścieków w Seceminie. 

Dotychczasowy transformator o mocy 40KW zastąpiony został transformatorem o mocy 

160KW. Jest to konieczne ze względu na podłączenie wybudowanej przy oczyszczalni 

instalacji fotowoltaicznej o mocy 50KW, jak również na perspektywę modernizacji połączonej 

z rozbudową o dodatkowy reaktor oczyszczalni ścieków. Koszt wymiany transformatora 

 z 40KW na 160 KW to blisko 80 tysięcy zł. Do tego doszły koszty wymiany infrastruktury  

w postaci sieci energetycznej, która musi być dostosowana do aktualnych mocy. 

- 15.11.2023 r. wspólnie z kierownikiem budowy oczyszczalni ścieków w Międzylesiu panią 

Pauliną Gułą-Bochenek oraz inspektorem nadzoru panem Stanisławem Wąskiem oraz 

pracownikami referatu inwestycji dokonano oględzin i oceny pracy urządzeń tej oczyszczalni. 

Nie stwierdzono nieprawidłowości. Obecnie do sieci kanalizacyjnej jest podłączonych blisko 

20 posesji z miejscowości Międzylesie. 

- 16.11.2023 r. odbyło się spotkanie z przedstawicielem firmy GRUMIX kierownikiem budowy 

oraz inspektorem nadzoru inwestycji pn. „Budowa boiska do piłki nożnej, bieżni okrężnej oraz 

kortu tenisowego i zagospodarowania terenu rekreacyjno-sportowego w Seceminie”. 

Omówiono harmonogram prac, poziom ich zaawansowania i proponowane zmiany  

w projekcie. Ze względu na niesprzyjające warunki atmosferyczne wystąpiliśmy do 

Ministerstwa Sportu o przedłużenie terminu realizacji tej inwestycji. Otrzymaliśmy zgodę i nowy 

termin zakończenia prac to 31 stycznia 2024 roku, a rozliczenia do końca marca 2024 r. 

- 24.11.2023 r. odebrano drogę Bichniów-Lipiny. W odbiorze uczestniczyli: przedstawiciel 

wykonawcy firmy KAMI Pani K. Kmita, inspektor nadzoru oraz pracownicy referatu inwestycji 

Urzędu Gminy. 

Pytań do powyższego nie zgłoszono. 

Ad.8. 

 W punkcie tym przystąpiono do rozpatrywania uchwał ujętych w porządku obrad. 

Przewodniczący o omówienie dwóch pierwszych projektów uchwał Panią Kierownik  

GOPS – Teresę Stefańską.  
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Pani Teresa Stefańska wyjaśniła, że zarówno projekt uchwały w sprawie podwyższenia 

kryterium dochodowego uprawniającego do korzystania z pomocy społecznej w formie zasiłku 

celowego na zakup posiłku i żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 jak i projekt uchwały w sprawie określenia 

zasad zwrotu wydatków za pomoc rzeczową w postaci posiłku, świadczenia pieniężnego na 

zakup żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób 

objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 

dotyczy uchwał, które podejmowane w 2018 roku i dotyczą programu „Posiłek w szkole  

i w domu”. Ich zakres obowiązywania kończy się w tym roku, wobec powyższego należy 

program uchwalić na kolejne lata 2024-2028, aby można było objąć szersza liczbę osób taką 

pomocą. Tym bardziej, że kryteria dochodowe są niskie.  

Pytań do powyższego nie zgłoszono. 

Pan Przewodniczący zarządził głosowanie. „Za” przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 

„przeciw” - 0 głosów, „wstrzymał się” – 0 głosów. Przewodniczący stwierdził podjęcie uchwały. 

Imienny raport głosowania stanowi załącznik do protokołu podobnie jak Uchwała  

Nr LI/384/23 w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do korzystania 

z pomocy społecznej w formie zasiłku celowego na zakup posiłku i żywności dla osób objętych 

wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

Następnie Pani T. Stefańska wyjaśniła, że w projekcie uchwały w sprawie określenia zasad 

zwrotu wydatków za pomoc rzeczową w postaci posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup 

żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób 

objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 są 

zapisy, iż GOPS nie będzie żądać zwrotu wydatków na w/w pomoc, jeżeli dochód osób 

objętych pomocą nie będzie przekroczy kryterium dochodowego, o którym mowa w ustawie  

o pomocy społecznej. Przyznanie pomocy osobom przekraczającym kryterium dochodowe do 

wysokości 200% jest możliwe dzięki podjęciu niniejszej uchwały, gdyż na jej podstawie nie 

żąda się zwrotu wydatków za udzielony posiłek albo świadczenie rzeczowe. 

Radny T. Pudło pytał czy ktoś kontroluje udzielanie takiej pomocy i jeżeli tak to w jaki sposób. 

Pani Kierownik odpowiedziała, że pomoc jest uznaniowa i jest przyznawana na wniosek, 

do którego są dołączone odpowiednie, wymagane dokumenty min. o dochodach, które 

następnie podlegają weryfikacji przez pracowników GOPS. Jeżeli kryteria są spełnione  

to pomoc jest udzielana. 

Więcej pytań nie zgłoszono.  



8 
 

Pan Przewodniczący zarządził głosowanie. „Za” przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 

„przeciw” - 0 głosów, „wstrzymał się” – 0 głosów. Przewodniczący stwierdził podjęcie uchwały. 

Imienny raport głosowania stanowi załącznik do protokołu podobnie jak Uchwała Nr LI/385/23 

w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków za pomoc rzeczową w postaci posiłku, 

świadczenia pieniężnego na zakup żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci 

produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek  

w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Rocznego programu 

współpracy Gminy Secemin z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego w 2024 roku”.  

Głos zabrał Pan sekretarz, który wyjaśnił, iż w/w uchwała jest corocznie przyjmowana do dnia 

30 listopada i określa zasady współpracy gminy Secemin z podmiotami określonymi w ustawie. 

Podjęcie uchwały stworzy możliwość przeprowadzenia gminie konkursu dla organizacji 

pozarządowych jaki corocznie jest przeprowadzany w okresie wiosennym na zadania z  

zakresu sportu, turystyki i rekreacji. Projekt niniejszej uchwały był poddany konsultacjom – 

uwag nie zgłoszono.  

Pytań do powyższego nie zgłoszono. 

Pan Przewodniczący zarządził głosowanie. „Za” przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 

„przeciw” - 0 głosów, „wstrzymał się” – 0 głosów. Przewodniczący stwierdził podjęcie uchwały. 

Imienny raport głosowania stanowi załącznik do protokołu podobnie jak Uchwała Nr LI/386/23 

w sprawie przyjęcia „Rocznego programu współpracy Gminy Secemin z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego  

w 2024 roku”. 

Kolejny projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 

omówiła Pani Małgorzata Dudek – Kierownik referatu Inwestycji i Gospodarki Komunalnej. 

Wyjaśniła, że chodzi o trzy działki położone w m. Secemin, które są w dzierżawie 

i dotychczasowi dzierżawcy złożyli wnioski o przedłużenie umowy dzierżawy na kolejne lata. 

Pytań do powyższego nie zgłoszono. 

Pan Przewodniczący zarządził głosowanie. „Za” przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 

„przeciw” - 0 głosów, „wstrzymał się” – 0 głosów. Przewodniczący stwierdził podjęcie uchwały. 

Imienny raport głosowania stanowi załącznik do protokołu podobnie jak Uchwała Nr LI/387/23 

w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości. 
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Przystąpiono do rozpatrywania uchwał podatkowych. Głos zabrała pani Skarbnik, która 

wyjaśniła, że projekty tych uchwał były omawiane na posiedzeniu wspólnym Komisji stałych 

rady Gminy Secemin i te ustalenia zostały utrzymane. Wyjaśniła, że podatek od nieruchomości 

wzrośnie o 15% w stosunku do roku poprzedniego co zostało zapisane w projekcie uchwały  

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na terenie Gminy Secemin. 

Pytań do powyższego nie zgłoszono. 

Pan Przewodniczący zarządził głosowanie. „Za” przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 

„przeciw” - 0 głosów, „wstrzymał się” – 0 głosów. Przewodniczący stwierdził podjęcie uchwały. 

Imienny raport głosowania stanowi załącznik do protokołu podobnie jak Uchwała  

Nr LI/388/23 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na terenie 

Gminy Secemin. 

Pani Skarbnik odniosła się następnie do projektu uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny 

skupu żyta jako przyjętej podstawy obliczenia podatku rolnego na 2024 rok na terenie gminy 

Secemin i wyjaśniła, że cena skupu żyta ustalona komunikatem prezesa GUS na 2024 rok 

będąca podstawą do ustalenia podatku wynosi 89,63 zł za 1 dt. W projekcie w/w uchwały 

proponuje się obniżenie tej stawki do kwoty 75,00 zł za 1 dt, co spowoduje wzrost tego podatku 

w naszej gminie w stosunku do roku poprzedniego o ok. 15%.  

Pytań do powyższego nie zgłoszono. 

Pan Przewodniczący zarządził głosowanie. „Za” przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 

„przeciw” - 0 głosów, „wstrzymał się” – 0 głosów. Przewodniczący stwierdził podjęcie uchwały. 

Imienny raport głosowania stanowi załącznik do protokołu podobnie jak Uchwała Nr LI/389/23 

w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta jako przyjętej podstawy obliczenia podatku 

rolnego na 2024 rok na terenie gminy Secemin. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że o 15% wzrośnie też podatek od środków transportowych, co 

zostało ujęte w projekcie uchwały w sprawie określenia wysokości  stawek podatku od środków 

transportowych. 

Pytań do powyższego nie zgłoszono. 

Pan Przewodniczący zarządził głosowanie. „Za” przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 

„przeciw” - 0 głosów, „wstrzymał się” – 0 głosów. Przewodniczący stwierdził podjęcie uchwały. 

Imienny raport głosowania stanowi załącznik do protokołu podobnie jak Uchwała  

Nr LI/390/23 w sprawie określenia wysokości  stawek podatku od środków transportowych. 
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W dalszej części posiedzenia Przewodniczący wyjaśnił, że z głosowania kolejnego projektu 

uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników 

ochotniczych straży pożarnych oraz kandydatów na strażaków ratowników z terenu Gminy 

Secemin na mocy z art. 25a ustawy o samorządzie gminnym (Radny nie może brać udziału  

w głosowaniu w radzie ani w komisji, jeżeli dotyczy ono jego interesu prawnego) zostanie 

wyłączonych kilku radnych, gdyż są oni strażakami ochotnikami. 

Projekt niniejszej uchwały przedstawiła Pani Joanna Barcińska - Kierownik Referatu Spraw 

Obywatelskich, która wyjaśniła, że przygotowany projekt uchwały wprowadza nową kategorię 

osób uprawnionych do otrzymywania ekwiwalentu pieniężnego  i są to kandydaci na strażaków 

ratowników Ochotniczych Straży Pożarnych, którym za udział w szkoleniu podstawowym 

przygotowującym do bezpośredniego udziału w działaniach ratowniczych mielibyśmy 

wypłacać 5 zł za każdą rozpoczętą godzinę. 

Uchwała przewiduje wzrost stawki ekwiwalentu dla strażaków ochotników z terenu Gminy 

Secemin, I tak, za udział w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej lub ćwiczeniu zgodnie  

z przygotowanym projektem uchwały założono 14 zł za każdą godzinę, natomiast za udział  

w szkoleniu 7,00 zł za każdą godzinę. Podjęcie przedmiotowej uchwały pozwoli na wypełnienie 

postanowień znowelizowanej ustawy o ochotniczych strażach pożarnych. 

Pytań do powyższego nie zgłoszono. 

Pan Przewodniczący zarządził głosowanie. „Za” przyjęciem uchwały głosowało 8 radnych, 

„przeciw” - 0 głosów, „wstrzymał się” – 0 głosów. Radni nie biorący udziału w głosowaniu  

– 4 (Łukasz Baran, Ewa Lis, Bogdan Pośpiech, Andrzej Rajca). Przewodniczący stwierdził 

podjęcie uchwały. 

Imienny raport głosowania stanowi załącznik do protokołu podobnie jak Uchwała  

Nr LI/391/23 w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków 

ratowników ochotniczych straży pożarnych oraz kandydatów na strażaków ratowników z 

terenu Gminy Secemin. 

W dalszej części posiedzenia Pani Skarbnik omówiła zmiany wprowadzone  

do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2023-2030. Mianowicie do Wieloletniej 

Prognozy Finansowej wprowadzono zmiany uaktualniające wprowadzane zmianami uchwały 

budżetowej i zarządzeniami wójta . Ponadto przedsięwzięcie o nazwie: „Budowa wodociągu 

w m. Żelisławiczki (budynek przy H+H) przesunięto do inwestycji wieloletnich  

i to  przedsięwzięcie będzie do realizacji w latach 2023-2024. W roku 2023 wartość  
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22 695,00 zł obejmuje dokumentację techniczną tego zadania. Natomiast w roku 2024 ma być 

realizacja przedsięwzięcia za kwotę 350 tysięcy zł.  

Pytań do powyższego nie zgłoszono. Przewodniczący zarządził głosownie. „Za” przyjęciem 

uchwały głosowało 12 radnych, „Przeciw” – 0 głosów, „Wstrzymał Się” – 0 głosów. 

Przewodniczący stwierdził przyjęcie uchwały. Imienny raport głosowania stanowi załącznik  

do niniejszego protokołu, podobnie jak Uchwała Nr LI/392/23 w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy na lata 2023-2030.  

Jako ostatni rozpatrzono projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Secemin  

na 2023 rok. Pani Skarbnik wyjaśniła, że wprowadzone zmiany wynikają z otrzymanych 

środków na uzupełnienie dochodów gmin w kwocie 100 tysięcy zł. Ponadto w załączniku  

nr 3 i 4 dokonano zmiany charakteru przedsięwzięcia „Budowa wodociągu w miejscowości 

Żelisławiczki z jednorocznego na wieloletnie. Wprowadzone zmiany wynikają też z Zarządzeń 

Wójta wydanych w okresie między sesjami oraz bieżącą realizacją budżetu.  

Pytań do powyższego nie zgłoszono. Przewodniczący zarządził głosownie. „Za” przyjęciem 

uchwały głosowało 12 radnych, „Przeciw” – 0 głosów, „Wstrzymał Się” – 0 głosów. 

Przewodniczący stwierdził przyjęcie uchwały. Imienny raport głosowania stanowi załącznik  

do niniejszego protokołu, podobnie jak Uchwała Nr LI/394/23 w sprawie zmian budżetu Gminy 

Secemin na 2023 rok. 

Ad.9. 

 W punkcie tym Przewodniczący poprosił pana wójta o omówienie spraw związanych  

z wywozem nieczystości z szamb. Dodał, że  z jego informacji wynika, iż w tym temacie ma 

być podjęta stosowna uchwała na kolejnej sesji.(Proponowany termin sesji – 20 grudnia  

2023 roku), na której będzie uchwalany budżet gminy Secemin na 2024 rok.  

Następnie głos zabrał Pan Wójt, który wyjaśnił, że są będą wyliczane stawki opłaty za odbiór 

nieczystości ciekłych od mieszkańców Gminy Secemin. Obecnie te nieczystości są odbierane 

przez firmę z Koniecpola i WZWiK. Propozycja jest taka, aby odpłatność za odbiór nieczystości 

ciekłych z szamb wynosiła do 5 m3 – 150 zł. Natomiast powyżej 5m3 dodatkowo 30 zł za każdy 

kolejny 1 m3.. Dodał, że obecnie trwają negocjacje z firmą, która do tej pory odbierała 

nieczystości od mieszkańców z terenu Gminy Secemin. W tej kwocie mieści się wyciągnięcie 

nieczystości i dowiezienie ich do oczyszczalni ścieków. Proponowane stawki są bardzo 

zbliżone do stawek jakie stosuje WZWiK. Jeżeli chodzi o stawki odbioru nieczystości, które 

proponowała Gmina Radków to są one już nieaktualne. 
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Pan Wójt podkreślił, że priorytetowa jest obecnie gospodarka wodno-ściekowa gminy, gdyż za 

1m3 ścieków odbieranych z szamb wynosi ok. 30 zł, natomiast 1m3 ścieków płynących siecią 

do oczyszczalni kosztuje ok. 10 zł.  

Radny T. Pudło pytał czy umowy na odbiór nieczystości ciekłych będą dotyczyły tylko szamb, 

czy także przydomowych oczyszczalni ścieków. 

Pani Małgorzata Dudek wyjaśniła, że  nieczystości będą również odbierane z przydomowych 

oczyszczalni ścieków i będą  w tym temacie odpowiednie zapisy w uchwale.  

Radny T. Pudło powiedział, że przedsiębiorca z Koniecpola, który odbiera ścieki z szamb 

odmówił mu odbioru nieczystości z przydomowej oczyszczalni ścieków. 

Pani Kierownik jeszcze raz zapewniła, że trwają rozmowy z przedsiębiorcami w tym temacie  

i wszystko zostanie uregulowane w uchwale, która będzie podejmowana na sesji grudniowej. 

Następnie głos zabrał Pan Zbigniew Matyśkiewicz – Przewodniczący Rady Powiatu 

Włoszczowskiego, który odniósł się do inwestycji powiatowych i powiedział, że została 

podpisana umowa na wykonanie II etapu obwodnicy oraz zabezpieczono środki w budżecie 

Urzędu Marszałkowskiego na to zadanie. Przedsięwzięcie to będzie realizowane w formule 

Zaprojektuj i Zbuduj. Ponadto budowana jest hala sportowa przy LO  we Włoszczowie. Zostały 

zabezpieczone środki na wykonanie stanu surowego w kwocie 16 milionów 700 tysięcy zł. 

Dodatkowo Powiat otrzymał dwie promesy w kwocie 10 mln zł i 4 mln zł, co powinno 

wystarczyć na jej wykończenie. 

Pan Z. Matyśkiewicz poruszył też sprawy związane z sytuacją finansową szpitala  

we Włoszczowie oraz przeprowadzaną termomodernizacja tej placówki. Poinformował, iż we 

wrześniu tego roku został oddany wyremontowany i doposażony oddział rehabilitacyjny  

w szpitalu. Szpital nadal generuje straty. Następnie poinformował, iż trwają sprawy związane 

z regulacją stanu posiadania drogi tłuczniowej od Zakładu H+H do Czarncy. Jeżeli sprawa  

ta zostanie zakończona, to kolejnym etapem będzie wykonanie dokumentacji projektowej  

i przebudowa tej drogi. Jeżeli chodzi o budowę chodnika przy drodze powiatowej  

w Żelisławicach, to został wyłoniony w drodze przetargowej wykonawca dokumentacji 

projektowej na to zadanie i prace się rozpoczęły. Zostały uzupełnione ubytki na tej samej 

drodze – przy przejeździe kolejowym. 

Radny J. Bartyzel zauważył, że ubytki na tej drodze powstają na nowo. 

Przewodniczący Z. Matyśkiewicz poinformował, że trzeba będzie najprawdopodobniej 

wywłaszczyć grunt i to zadanie solidnie wykonać z odpowiednią podbudową. Następnie 

zwrócił się do Pana sołtysa Żelisławic i poinformował, że został zakupiony próg zwalniający  
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na drogę w tej miejscowości i trzeba wskazać miejsce jego montażu. Na wniosek mieszkańców 

została także przedłużona linia autobusowa w tej miejscowości. Dodał, że w budżecie Powiatu 

na rok 2024 zostały zarezerwowane środki na wykupienie działek kolejowych  

w związku z koniecznością budowy wiaduktu w Wałkonowach Dolnych. Koszt takiej budowy 

będzie ogromny, wobec czego Powiat liczy na udział w projekcie z wysokim dofinansowaniem 

na to zadanie. Pan Przewodniczący Rady Powiatu poinformował też o wywłaszczeniu  

i regulacji pasa drogowego i przebudowy drogi powiatowej w miejscowości Tarnawa Góra. 

Odniósł się też do proponowanego projektu przebudowy drogi wojewódzkiej nr 795 na odcinku  

w Psarach i powiedział, iż  przedstawiciele władz Powiatu nie dostali zaproszenia na spotkanie 

terenowe, które miało miejsce w Psarach odnośnie przebudowy odcinka tej drogi, chociaż 

jedna z krzyżujących się tam dróg jest drogą powiatową. Natomiast projekt przebudowy, który 

wpłynął do Powiatu, nie do końca spełnia wszystkie wymogi. Wobec powyższego Powiat 

wystosował pismo, które 7 listopada 2023 roku zostało złożone, w sprawie zorganizowania 

właściwych zarządców dróg z lokalną społecznością w celu wyjaśnienia powstających 

wątpliwości. W piśmie zawarto też informację, że właściciel jednej z działek naprzeciw 

planowanej lokalizacji ronda jest zainteresowany jej zbyciem, co pozwoliłoby na naniesienie 

pewnych korekt, poprawek projektowych zwłaszcza, że przedstawiony projekt nie ma zgody 

społecznej. Poinformował, że trwają rozmowy z projektantem w sprawie zmiany projektu. 

Następnie Pan Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że droga powiatowa Wola 

Kuczkowska – Kuczków została wykonana i odebrana technicznie, dokumentacyjnie 

odebrana. Podkreślił, iż konieczna jest zmiana lokalizacji przystanku autobusowego który jest 

obecnie obok skrzyżowania w Kuczkowie przy drodze biegnącej w kierunku Wolicy  

i wyznaczenie przejścia dla pieszych w Wolicy do czego została powołana odpowiednia 

komisja. Dodał, że do budżetu Powiatu na 2024 rok zostanie wprowadzone zadanie 

przygotowania dokumentacji i uzyskanie pozwolenia wodno-prawnego na zadanie obejmujące 

budowę odwodnienia drogi w Woli Kuczkowskiej. Są sugestie mieszkańców Wolicy, aby 

przebudować drogę powiatowa biegnącą  od Kuczkowa w kierunku Wolicy. Poinformował, iż 

koszt budowy drogi w Kuczkowie przekroczył 5 mln zł całościowo. Około 100 tysięcy 

kosztowała dokumentacja i 100 tysięcy wykup gruntów. Dofinansowanie ze strony Powiatu 

wyniosło 2 miliony 100 tysięcy zł z Lasów Państwowych 356 tysięcy zł, a resztę stanowiła 

dotacja zewnętrzna. Poinformował, że sołtys Kuczkowa wnioskował o obsypanie obustronne 

tłuczniem drogi Kuczków-Koniecpol przebiegającej przez las co zostanie zrobione jak tylko 

warunki klimatyczne na to pozwolą. Została ukończona i odebrana droga powiatowa przy 

DINO w Seceminie. Kończąc swą wypowiedź Pan Z. Matyśkiewicz zaprosił wszystkich 

obecnych na Koncert  Bożonarodzeniowy, który odbędzie się 15 grudnia 2023 roku na hali 

PCKR we Włoszczowie i poinformował o terminie sesji powiatowej , na której będzie 

uchwalany budżet na rok 2024. Zwrócił się też do radnego J. Bartyzla i dodał, że nie znaleziono 
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wykonawcy na zdanie, które radny wielokrotnie zgłaszał tj.  zalanie środka jezdni pomiędzy 

Żelisławicami, a Minami i nie zostało to zrobione. 

Ponownie głos zabrał Pan Wójt, który odniósł się do obchodzonej w okresie miedzy sesjami  

uroczystości 80-lecia „Krwawej Niedzieli” w Bichniowie i podziękował wszystkim, którzy 

przyczynili się do organizacji tej uroczystości. Złożył podziękowania na ręce radnego i sołtysa 

Łukasza Barana dla rady sołeckiej i druhów OSP z miejscowości Bichniów. Podziękował  

też pracownikom urzędu gminy, którzy włożyli wiele starań w organizację tej uroczystości, 

która w ocenie uczestników i mieszkańców odbyła się na bardzo wysokim poziomie.  

Radny Andrzej Rajca pytał dlaczego drogi gminne w Woli Czaryskiej, Czaryżu nie  

są posypywane mieszanką solno-piaskową, choć zachodzi taka potrzeba. Zwłaszcza droga 

Wola Czaryska –Celiny jest bardzo śliska, a jeździ tamtędy autobus szkolny. 

Pan Wójt odpowiedział, że te drogi nie zostały na czas posypane ze względu na zaplanowane 

utwardzanie drogi w Psarach, podczas którego do przewozu tłucznia i rumowia była 

wykorzystywana gminna pługopiaskarka. Zadanie to zostało zakończone i teraz drogi będą 

posypywane na bieżąco. 

Przewodniczący Rady powiatu Z. Matyśkiewicz poinformował jeszcze, iż wystąpiono do 

Wojewody o przedłużenie realizacji w 2024 roku wszystkich linii autobusowych, które 

kursowały w 2023 roku  dofinansowywane przez Powiat zostaną utrzymane. Dodał, że  

na 7 linii w powiecie włoszczowskim, 3 przebiegają przez naszą gminę. 

Ad.10. 

 W punkcie tym Przewodniczący stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany  

i zamknął posiedzenie LI sesji Rady Gminy Secemin.  

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała:        Przewodniczący Rady Gminy 

Anna Kraszewska         /-/ Bogdan Wasik 

 


